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- BRUSSEL 

345e ZITTING VAN DE RAAD VAN MINISTERS 
DER EUROPESE GEMEENSCHAPPEN (SOCIALE 
VRAAGSTUKKEN), GEHOUDEN OP 17 JUNI 1975 

TE LUXEMBURG 

Aanwezig: 
Minister M. O'Leary: Voorzitter 
Staatssecretaris P. Dijoud: Frankrijk 
Minister W # Arendt: Duitsland 
Staatssecretaris G, Coln: Denemarken 
?lv. Perm. Vert. H. Robinet: België 
Minister B. Castle: V.K. 
Minister of State: Lord Harris: V.K. 
Parliamentary Undersecretary of State: J. Fraser: V.K. 
Minister J. Boersma: Nederland 
Minister B. Berg: Luxemburg 
Staatssecretaris M. Thoss: Luxemburg 
Minister M # Toros: Italië 
Staatssecretaris L. Granelli: Italië 
Parliamentary Secretary of State F. Cluskey: Ierland 
Vice-President P.J. Hillery: Commissie 
De Sociale Raad heeft zich, na een van zijn moeizaamste zittingen 
sinds vele jaren, tenslotte verenigd met een aantal voorstellen 
lië~op de agenda prijkten. Alvorens het echter zo ver is gekomen 
konden de aanwezigen getuige zijn van een vinnig touwtrekken, 
waarbij de Europese geest dikwijls ver te zoeken was# Voor de 
slechts een gedeelte van de dag aanwezige mevrouw Barbara Castle 
moet het vaak weinig verheven debat ongetwijfeld de ontboezeming 
hebben teweeg gebracht bij haar terugkeer in Londen nI told 
you so". Voorzitter 0*Leary heeft een zware dag gehad, deson
danks heeft hij zijn zeer op de proef gestelde zelfbeheersing 
weten te bewaren, met het gevolg dat hij bij het uiteengaan van 
de Raad omstreeks middernacht toch nog kon terugzien op enige 
moeizaam verkregen successen. 

Goedgekeurd 
Lijst van A-punten 
llpdgekeurd 
projecten ter bestrijding van de armoede (R/1524/75) 
Het minst verheven deel van de Raadsdiscussie werd stellig 
opgevuld door dit onevenredig lang besproken agendapunt, waar-
v^i de Duitse Minister Arendt een zo halsstarrig verzet jegens 



de voorstellen ten toon spreidde dat het vele leden van de Raad 
kwaad te moede werd. , . 
Alle pleidooien van Staatssecretaris Cluskey ten spijt bleef 
Minister Arendt onwrikbaar in zijn positie ten aanzien van het 
betreffende voorstel. Men wilde van Duitse zijde niet verder gaan 
dan medewerking te verlenen aan het model-projecten-programma 
in de jaren 1975 en 1976. Alle pogingen om toezeggingen van 
Duitse zijde te verkrijgen voor de voortzetting der modelprojecten 
laat staan voor het entameren van nieuwe projecten, strandden op 
de onbuigzame Minister-Arendt. Een laatste compromis-voorstel 
van Staatssecretaris Dijoud, dat er op neerkwam dat de Raad, zelfs 
voor de voortzetting van de reeds lopende projecten na 1976, een 
nieuw besluit ex artikel 235 zou moeten nemen, werd^veneens af-

peld. Men wilde zich slechts voor de komende 1-g- jaar vast
leggen en geen enkele garantie geven voor wat er na 1976 met het 
programma dient te geschieden. De door de Commissie voor die 
periode uitgetrokken 5,3 min. r.e. werden door Minister Arendt 
als het absolute maximum gezien. Wanneer dat geld op is zou het 
programma in de Duitse optiek definitief afgelopen moeten zijn. 
Wèl kon men zich van Duitse zijde ermede verenigen om eventuele 
fondsen die op 31 december 1976 nog over zijn gebleven, over te 
brengen naar de begroting voor 1977. Dat alles echter binnen de 
limiet van de reeds genoemde 5,3 min. r.e., waarbij bovendien 
nog van de Commissie werd ge'êist, dat die zich eerst zal beijveren 
om de in 1976 lopende projecten voor zover mogelijk te financieren 
uit besparingen binnen haar budget. De acht andere delegaties heb
ben zich terloops ook nog met deze laatste Duitse eis verzoend. 

De resterende punten die opgesomd worden op blz. 7 en 8 van 
Doe. R/1524/75 werden niet meer behandeld. Deze zullen dus nog 
door het Coreper tot oplossing moeten worden gebracht. 

4. 40-urige werkweek en 4 weken vakantie (R/1519/75) 

Dit agendapunt heeft in feite nog de minste problemen opgeleverd, 
hoewel men het resultaat van de discussie stellig niet bewonderens-
waard kon achten. Reeds dadelijk bij de openening van het debat 
heeft Staatssecretaris Praser de Raad herinnerd aan de algemene 
reserve die de Britse Regering ten aanzien van de 40-uren-week 
en het recht op 4 weken vakantie heeft uitgesproken ten tijde 
van de vaststelling van het Sociaal Actieprogramma. 
Bij die gelegenheid werd immers van Britse zijde gestipuleerd 
dat men de verwezenlijking van deze beide beginselen in het licht 
dient te zien van de economische mogelijkheden. Welnu, voor zover 
het de 40-uren-week betreft zag de Britse delegatie wel kans 
de voorgeschreven termijn te respecteren, doch.eenzelfde streven 
ten aanzien van het recht op 4 weken vakantie bleek vooralsnog 
met mogelijk. Minister Arendt herinnerde daarop aan de Duitse 
reserves op het gebied van de datum van invoering van beide 
beginselen. Waarom niet voor beide beginselen één en dezelfde 
* t u m , v a s t s t e l l e n ? D i e d a t u m zou dan kunnen zijn 1978 Niet 
duidelijk was toen nog of Minister Arendt 1 ianuari van dat jaar 
bedoelde of 31 december. Wel maakte hij van le vtr^arrinf die 
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^ e meeste delegaties konden zich bij deze niet geringe ver
schuiving van de aanvankelijk overeengekomen termijnen neer-
-Leggen. Alleen Commissaris Hillery protesteerde heftig tegen 
esn dergelijk late invoering van het beginsel, dief naar hij vreesde, ongetwijfeld ongunstige reacties zou uitlokken bij 
de Sociale Partners. Duitsland en Engeland bleven echter op 
ü*1 ? t u l c staan en het was alleen nog aan de interventie van 
«inister Toros te danken dat de Raad tenslotte, na veel touw
trekken over de datum, akkoord ging met de datum 31 december 
1978 met daarnaast nog de mogelijkheid voor de Lidstaten om 
unilateraal die datum van invoering eventueel te vervroegen. 
Op Duits verzoek zal tevens in de aanbeveling worden gepreci
seerd dat het recht op 4 weken vakantie slechts bestaat na 
het vervullen van een normaal dienstjaar. 

5* Europees Sociaal Fonds (R/1525/75) 
Ten aanzien van een nieuwe interventie van het Europees Sociaal 
?onds, waarvoor overigens tijdens de Parijse Top in december 
1974 reeds de basis was gelegd, is men tot een Besluit gekomen. 
Een interventie die uitsluitend zal ten goede komen aan jeugdige 
werknemers, waarbij voorrang zal worden gegeven aan de scholing 
van degenen die voor het eerst naar een betrekking zoeken. 
Kon men tijdens de vergadering van het Comité van Permanent 
Vertegenwoordigers bij een groot aantal delegaties nog een 
voorkeur signaleren voor een interventie van het Fonds, waarin 
tevens een structureel element was neergelegd, tijdens de 
Raadszitting kwam reeds spoedig aan het licht dat de politieke 
gezagsdragers in sterkere mate wilden rekening houden met de 
ideeën die het Comité de l'Emploi op 3 juni met betrekking tot 
deze steunactie heeft uitgesproken. Zowel Minister Arendt als 
Staatssecretaris Fraser en de heren Coln en Berg bleken thans 
bereid die actie mede gezien de betrekkelijke geringe omvang 
van de middelen te concentreren op alleen de jeugdigen. In feite 
bleven alleen de Belgische en Italiaanse delegatie-nog aandringen 
op de invoering van een bedrijfstakgewijze benadering van de 
hulp. Minister Toros wist de institutionele kaart te spelen. 
Volgens hem was het niet mogelijk thans een formeel besluit te 
nemen tot een actie als de 7 delegaties voor ogen stond. Er 
bestond immers geen Commissievoorstel in die zin. Toen Commis
saris Hillery aarzelde werd hem te verstaan gegeven dat hij niet 
zelfstandig zou kunnen besluiten alsnog een voorstel in de 
bedoelde zin te voorschijn te toveren zonder dat de Commissie 
als instituut daarmede akkoord is. Er ontstond mitsdien enige 
verwarring en het werd al gauw duidelijk dat men de Belgische 
delegatie eventueel nog op de knieën zou kunnen krijgen, doch 
dat men de Italiaanse delegatie op andere wijze zou moeten 
doen zwichten. De Commissie heeft daarop tijdens een schorsing 
met de Italiaanse delegatie een compromis uitgewerkt, waarvoor 
de weg reeds door enige delegaties was aangegeven. Zo had 
Staatssecretaris Dijoud zich reeds bereid verklaard in een later 
stadium eventuele Commissievoorstellen te bestuderen inzake 
een bedrijfstakgewijze steunactie. Een dergelijke actie zou 



6. Richtlijn gelijkheid behandeling mannen en vrouwen (R / 1517 /75 ) 

Het was reeds bekend dat de Raad geen besluiten zou kunnen 
nemen ten aanzien van deze richtlijn, omdat immers het advies 
van het Economisch en Sociaal Comité met betrekking tot die 
richtlijn nog niet is uitgebracht. Wèl leek de hoop gerecht
vaardigd dat de Raad zich althans over enige kernvraagstukken 
uit die richtlijn zou kunnen uitspreken. 
i»e talloze hindernissen die de Raad heeft moeten nemen ten aan
zien van de andere agendapunten hebben het echter niet mogelijk 
gemaakt om nog tot een zinvolle discussie te komen over de om
streden artikelen 2 , 3 en 5 van bedoelde richtlijn. Bovendien 
liet Commissaris Hillery verstaan dat de Commissie bereid is de 
artikelen 2 en 3 enigszins af te zwakken teneinde die méér aan
vaardbaar te maken voor Duitsland, Denemarken en Nederland. 
Commissaris Hillery dacht echter dat het van Duitse zijde voor
gestelde amendement te ver voert en tot een over-kill van het 
bewuste artikel zou leiden. Hij sprak echter het vertrouwen uit 
dat de Commissie spoedig aan het Comité van Permanent Vertegen
woordigers een tekst zal kunnen overleggen die méér tegemoet
komt aan het Duitse amendement dan de bestaande teksten. De Raad 
nam kennis van deze aankondiging en besloot liever af te zien 
van een debat over deze materie, in afwachting van nieuwe voor
stellen. 

Wel heeft de Raad in de namiddag uitgebreid van gedachten ge
wisseld over het artikel met betrekking tot de gelijkheid van 
behandeling op het gebied van de sociale zekerheid. Het was 
voornamelijk mevrouw Barbara Castle die bij die gelegenheid 
het woord heeft gevoerd. Mevrouw Castle heeft er geen enkele 

echter eerst kunnen worden overwogen na een grondige studie 
van het probleem. Een snelle actie ten behoeve van de jeugdige 
arbeiders was echter thans, naar Frans oordeel, een politieke 
noodzaak. Vandaar dat de Raad reeds vandaag tot zulk een actie 
zou moeten besluiten, los van een eventueel op een later tijd
stip te nemen initiatief ten aanzien van een hulpactie die 
bepaalde bedrijfstakken ten goede zou moeten komen. Een poging 
van de heer Dijoud om de Raad bovendien nog te winnen voor een 
hulp aan migrerende arbeiders vond alleen maar aan Duitse en 
Luxemburgse zijde bijval en verdween kort daarna onder tafel. 
Hetzelfde lot was de vrouwen in Europa beschoren. 
Het uiteindelijke compromis dat tegen 2 3 . 0 0 uur werd bereikt 
zegt dat de Raad vó*ó*r 30 november 1975 zich zal uitspreken over 
een Commissievoorstel om ex artikel 4 van het Europees Sociaal 
Fonds steun te verlenen aan arbeiders in de sectoren die in het 
bij-onder zijn getroffen door de verstoring van het evenwicht 
ten gevolge van de recessies waarbij rekening zal worden gehouden 
met de meest getroffen regio's. De tekst is zó geformuleerd dat 
de Raad een dergelijk voorstel, wanneer;, dit geen bevrediging 
schijnt te zullen bieden, eventueel kan verwerpen. Een Neder
landse poging om de enigszins ambitieuze datum van 30 november 
wat op te schuiven had geen succes. De Raad wilde het de Italianen 
niet nog moeilijker maken. Men besefte immers dat de actie ten 
behoeve van de jeugdigen slechts in geringe mate aan de Italianen 
ten goede zal komen. 



twijfel over laten bestaan dat de volledige eliminatie van 
a H e bestaande discriminaties van vrouwen bij de sociale zeker
heid voorlopig nog een utopie is. Zij wees, evenals in het 
Comité van Permanent Vertegenwoordigers is geschied, op de 
«eer hoge financiële consequenties van een dergelijk besluit 
en op de enorme problemen die zich daarbij voordoen, zoals 
bijvoorbeeld de vraag of de pensioengerechtigde leeftijd voor 
vrouwen omhoog moet of die van de mannen omlaag. Mevrouw Castle 
vroeg zich zélfs af, of bepaalde ongelijkheden van behandeling 
niet eeuwig gehandhaafd zullen moeten blijven. Vandaar dat men 
van Britse zijde voorlopig niets wil weten van een verplichting 
tot geleidelijke opheffing der discriminaties. Eerst nadat een 
grondige studie is gemaakt van de bestaande ongelijkheden en 
nadat men het eens is geworden over een zinvolle definitie van 
het begrip van gelijkheid van behandeling zou de Raad met vrucht 
kunnen praten over de verdere voortzetting van de werkzaamheden, 
20 meende mevrouw Castle. 
Minister Boersma heeft zich daarop min of meer in dezelfde zin 
uitgesproken en de wens te kennen gegeven precies te weten welke 
de bestaande discriminaties zijn, voor men het eens tracht te 
worden over de verdere aanpak der werkzaamheden. 
Het Comité van Permanent Vertegenwoordigers zal derhalve worden 
belast met de bestudering van 'een tekst die door mevrouw Castle 
werd verspreid. Voorzitter O'Leary sprak echter het vertrouwen 
uit dat men in de richtlijn toch nog wel een paragraaf zou kunnen 
opnemen waarin de wenselijkheid wordt onderstreept van het 
geleidelijk uit de weg ruimen der discriminaties. Daar mevrouw 
Castle niet bereid bleek tot een dergelijke concessie in haar 
tekst kon de voorzitter niet veel anders doen dan voorstellen 
zijnerzijds ook een tekst uit te werken, een iets soepeler tekst, 
die aan het Comité van Permanent Vertegenwoordigers zal worden 
voorgelegd. 
Een en ander betekent dat alles nog openstaat met betrekking tot 
deze richtlijn en dat er nog steeds groot verzet bij enige 
delegaties bestaat tegen het opnemen in de richtlijn van het 
gelijkheidsbeginsel op het gebied van de sociale zekerheid. 
Het Comité van Permanent Vertegenwoordigers en de Werkgroep 
Sociale Zaken zullen deze materie verder behandelen. 
De overige agendapunten hebben geen discussie opgeleverd. 


